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Virgil Popescu: Vom lansa Masura 1 pentru IMM-uri probabil pe 18 octombrie

Masura 1 pentru IMM-uri va fi lansata probabil pe data de 18 octombrie, un anunt în acest sens fiind deja

pus pe site-ul Ministerului Economiei, Antreprenoriatului si Turismului, a declarat, miercuri, Virgil

Popescu, ministrul interimar de resort si ministru al Energiei, la evenimentul de lansare a lucrarii "Carta

Alba a IMM-urilor din România".

 

"Am preluat interimar portofoliul de la Economie, Antreprenoriat si Turism si am început o radiografie a ceea ce

s-a întâmplat acolo. Vestea buna este ca vom lansa Masura 1 pentru IMM-uri, acei pâna în 2.000 de euro pentru

microîntreprinderi. Exista o economie de bani acolo si vom lansa masura probabil pe 18 octombrie. Am pus deja

un anunt pe site ca se va relua procedura de lansare. Ati vazut si când am venit la dvs. la Consiliu (Consiliul

National al Întreprinderilor Private Mici si Mijlocii din România - n. r.) Masura 3 a fost mutata la Ministerul

Investitiilor si Proiectelor Europene. Eu sper sa reusim împreuna sa facem ajustari la ghid, în asa fel încât sa fie

mai aplicat spre ceea ce îsi doresc IMM-urile decât spre a cheltui repede niste bani fara sa îsi atinga tinta", a spus

Popescu.

 

În ceea ce priveste Masura 2, ministrul a precizat ca acolo se pare ca sunt niste probleme cu platile, care au fost

blocate din lipsa de fonduri.

 

"La Masura 2 sa stiti - si nu ma feresc sa o spun - se pare ca avem niste probleme. Am cerut în scris Ministerului

Investitiilor si Proiectelor Europene sa ne spuna de ce nu sunt bani pentru toata Masura, pentru ca avem o

legislatie, avem o ordonanta, o lege aprobata în Parlament, s-au mutat banii de pe Masura 3, când a fost anulata, pe

Masura 2 si s-au blocat platile la în jur de aproape 16.700 (IMM-uri - n. r.) si mai sunt câteva mii de IMM-uri care

ar trebui platite. As vrea sa deslusim ceea ce s-a întâmplat acolo, pentru ca daca am hotarât si s-a continuat ca toate

IMM-urile care au depus pe Masura 2 sa primeasca banii nu este normal ca sa se întâmple acest lucru", a explicat

el.

 

De asemenea, se lucreaza la masura pentru HoReCa, unde vor începe curând platile si se va relua programul pentru

participarea companiilor la târguri si expozitii internationale.

 

"La masura pentru turism, pentru HoReCa, se lucreaza în evaluare. Acolo nu sunt probleme de finantare. Vom da

drumul curând la plati. Am discutat cu colegii de la proiecte de la IMM-uri, de la târguri si expozitii, si ne uitam sa

vedem efectiv ce se mai poate face cu privire la participarea companiilor românesti la expozitii pentru

internationalizarea lor. Nu am fost de acord cu oprirea programului de participare la expozitii. Nu poti sa îsi vinzi

produsele, nu poti sa fii activ daca nu esti prezent în târguri si expozitii. Sunt de acord ca pot sa existe deficiente,

sunt de acord ca pot sa fie probleme în realizarea unor participari, sunt de acord ca nu ar trebui platiti bani decât

pentru închirierea standurilor, pentru transportul mostrelor acolo, iar un întreprinzator, un om de afaceri, daca

doreste sa participe, sunt convins ca are destule resurse financiare sa-si plateasca avionul si cazarea", a subliniat

ministrul.

 

În opinia sa, statul poate sa ajute antreprenorii cu participarea la târguri, prin închirierea unor spatii mai bine

plasate sau prin încheierea de contracte directe cu organizatorii acelor târguri.

 

" Statul poate sa-l ajute cu participarea la târguri, prin închirierea unui spatiu mai bine plasat într-o zona prin

încheierea de contracte directe cu organizatorii acelor târguri pentru ca se stiu foarte clar unde sunt, se stie ce e la

Frankfurt, se stie ce e la Istanbul, se stie ce este la Paris, se stie dinainte si cred ca ar trebui sa fim si noi foarte

predictibili si sa încheiem din timp contracte multianuale pentru închirierea acelor spatii.. Iar faptul ca a fost pur si

simplu taiat programul nu cred ca a fost un lucru bun. Eu cred ca trebuie regândit si trebuie repus pe roate si daca

mai sunt...pâna la sfârsitul anului sa vedem si ce buget mai avem disponibil la minister, eu sunt de principiu ca ar
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trebui sa îl continuam", a sustinut Virgil Popescu.

 

El a dat asigurari ca, în masura în care sunt resurse financiare, se va da drumul la toate programele de la nivelul

Ministerului Economiei care erau prinse în programul de guvernare.

 

"De asemenea, ne uitam pe toate programele care erau la Ministerul Economiei, Antreprenoriatului si Turismului

care erau si în programul de guvernare, pentru ca nu vorbim decât de masuri care au fost de comun acceptate în

programul de guvernare. O sa ne uitam si, în masura în care mai este posibil, pentru ca suntem totusi la sfârsitul

lunii septembrie, si exista surse de finantare o sa dam foarte repede drumul la ele", a mentionat ministrul.

 

El a admis ca a vazut în lucrarea lansata de CNIPMMR acea incertitudine care vine din rândul întreprinzatorilor

legata de valul 4 al pandemiei de Covid-19 si a subliniat ca vaccinarea este cea mai buna forma de protectie nu

numai a sanatatii populatiei, cât si a economiei.

 

"Am vazut în Carta Alba a IMM-urilor acea incertitudine care este pe primul loc în preocuparile întreprinzatorilor.

Da, este o incertitudine. Este si o incertitudine legata de revenirea pandemiei, a acestui val 4. Practic, am lasat

garda jos toti si uite ca ne-a surprins. Reducerea ritmului de vaccinare creeaza probleme. Pot spune ca este

îmbucurator faptul ca a început iar sa creasca ritmul vaccinarii si cu doza 1, ceea ce este foarte îmbucurator,

evident si cu doza 3, si eu cred ca toti ar trebui sa dam un mesaj catre întreprinzatori, catre IMM-uri, catre oameni

ca vaccinul este cea mai buna forma de protectie nu numai a sanatatii populatiei, cât si a economiei. Limitând cât

mai mult raspândirea acestui virus, evident ca si economia poate sa functioneze mult mai bine", a aratat acesta.

 

În alta ordine de idei, Popescu a admis ca sunt îngrijorari cu privire la capacitatea administrativa a României de a

absorbi fondurile europene, care pot veni prin PNRR si prin axele de finantare.

 

"Lucrurile, cum se vad din prisma fondurilor europene, sunt bune, dar fiecare dintre noi avem îngrijorari cu privire

la capacitarea administrativa a României de a absorbi în aceasta perioada cele 80 de miliarde. S-a aprobat

PNRR-ul. Urmeaza o forma, sa zicem formala, de aprobare în Consiliul European. Nu cred ca acolo vor fi

probleme de aprobare a acestui lucru. Vom demara PNRR. Evident, la Ministerul Investitiilor si Proiectelor

Europene, colegii de acolo trebuie sa se ocupe si de fondurile normale, axele de finantare. S-au ocupat mult mai

mult de PNRR, cred ca a venit momentul sa se ocupe si de acest lucru, pentru ca si acolo sunt tot atât de multi bani

si este nevoie de operationalizarea lor rapida. Daca ma întrebati pe mine, eu sunt adeptul a ceea ce am scris în

programul de guvernare, ca AM-urile (autoritatile de management - n. r.) de la MIPE sa treaca la fiecare minister,

sa fie o descentralizare, astfel încât sa poata sa existe mai multe motoare care pot sa absoarba bani în economie. Sa

fie unul pe IMM-uri la Ministerul Economiei si în zona de economie, unul pe energie, unul pe munca, pe

transporturi exista deja, pe fiecare zona, astfel încât sa putem absorbi cât mai repede acesti bani. Şi da, sunt

acceptul parteneriatelor publice private si a dvs. în zona de IMM-uri cea mai reprezentativa organizatie

(CNIPMMR - n. r.) sunteti bineveniti sa va implicati efectiv în derularea acestor fonduri europene. (...) Eu sunt

optimist, vom trece si peste aceasta perioada de oarecare instabilitate, ne vom aseza si eu cred ca a venit vremea sa

si punem în miscare rotile fondurilor europene", a concluzionat ministrul.

 

Consiliul National al Întreprinderilor Private Mici si Mijlocii din România (CNIPMMR) a lansat miercuri, online,

cea de-a 19-a editie a lucrarii "Carta Alba a IMM-urilor din România".

 

Lucrarea a intervievat peste 800 de antreprenori si va prezenta situatia de ansamblu a mediului de afaceri în anul

2021, efectele COVID asupra IMM-urilor, dificultatile cu care se confrunta acestea, nevoile si sursele lor de

finantare, modalitatea în care inoveaza, intentia de accesare de fonduri nerambursabile sau criteriile de care tin

cont în alegerea partenerului de business.
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